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Jaarverslag Vogelwerkgroep Het

Gooi en Omstreken 2004
1. Secretaris

Tijdens de Algemene Ledenver-

gadering van 25 maart 2004, is

afscheid genomenvan bestuurs-

lid Avifauna Guus Proost. Na

een meer dan terechte dank-

betuiging ontving Guus een in-

gelijste oorkonde gemaakt door

Rietje Veltkamp. Guus blijft ge-

lukkig, samen met Cor de Kruif

en Jelle Harder, wel deel uitma-

ken van het belangrijke Coör-

dinatieteam van de Subgroep
Avifauna. De Subgroep Avifauna

is vermoedelijk de meest om-

vangrijke Subgroep waarbinnen

het overgrote deel van de actie-

ve werkgroepen van onze Vo-

gelwerkgroep is verenigd.

Buiten de ontstane vacature van

bestuurslid van deSubgroep

Avifauna zal per eind maart 2005

ook de functie van Secretaris

vacant zijn. Onze huidige secre-

taris Mare van Houtenstopt er

dan namelijk mee. Het bestuur

heeft reeds persoonlijk contact

gezocht met diverse leden die

mogelijk interesse zouden kun-

nen hebben voor één van beide

vacatures. Helaas heeft het be-

stuur tot op heden geen opvol-

gers kunnen vinden..

Tot begin juli was ook de vaca-

ture van de Subgroep Natuurbe-

scherming vacant. Gelukkig is

Frank Kempeneers bereid ge-

vonden deze belangrijke be-

stuursfunctie te gaan vervullen.

Hij draaitsindsdien gewoon

mee binnen het bestuur. Het be-

stuur zal de algemene leden-

vergadering eind maart verzoe-

ken om Frank definitief te be-

noemen tot bestuurslid van de

Subgroep Natuurbescherming.

Ook het afgelopen jaar is het be-

stuur druk bezig geweest met

het vinden van een onderkomen

voor onze Vogelwerkgroep. Er

werden vele ideeën besproken

en mensen gepolst, terwijl ook

de haalbaarheid van een aantal

opties is onderzocht. Een com-

plicatie bij dit alles werd ge-

vormd door het feit dat onze le-

den nogal verspreid zijn over di-

verse gemeenten.

Eind 2004 is overeenstemming

bereikt over het huren van ver-

gader- en opslagruimte in de

Serviceflat Westerheem welke

gelegen is op loopafstand van

de Bethlehemkerk in Hilversum.

De Vogelwerkgroep zal kast-

ruimte voor het archief, alsmede

een kamer in het souterrain

gaan huren. Hierdoor kan ons

archief eindelijk samengevoegd

worden op één locatie. In de ge-

huurde kamer kunnen vergade-

ringen met zo’n vijftien mensen

gehouden worden en kan een

computer in een afsluitbarekast

geplaatst worden. Onze Vogel-

werkgroep kan tevens gebruik
maken van de recreatiezaal op

de eerste verdieping. Hier kun-

nen onder meer grotere verga-

deringen georganiseerd wor-

den. Nu één en ander een feit is,

is het tevens de bedoeling om

de in het verleden gebruikelijke
werkcontactavonden weer te la-

ten plaatsvinden. Over de ver-

dere, meer praktische, invulling

van één en ander hoopt het be-

stuur de ledenvia De Korhaan

en/of de komende Algemene

Ledenvergadering eind maart

verder op de hoogte te kunnen

brengen.

Zoals toegezegd tijdens de laat-

ste Algemene Ledenvergadering
heeft het bestuur zich nader ge-

bogen over de vraag naar de

behoeften van onze Vogelwerk-

groepop het gebied van auto-

matisering, Dit heeft geleid tot

de oprichting van een Commis-

sie Automatisering. Deze Com-

missie gaat zich in eerste instan-

tie richten op de problematiek

van de gegevensverwerking bin-

nen deVogelwerkgroep. De

Commissie zal zich in het bijzon-

der verdiepen in de mogelijkhe-

den voor digitale verwerking van

waarnemingen.

De Vogelwerkgroep neemt op

verzoek van het Goois Natuurre-

servaat (GNR) nog steeds deel

aan de door het GNR ingestelde

klankbordgroep van gebruikers

van de terreinen van het GNR.

Doel hiervan is het adviseren

van de directie van het GNR

over de hoofdlijnen van het be-

heer van haar natuurterreinen.

Vanwege de overvolle agenda

tijdens de gewone vergaderin-

gen, heeft het bestuur besloten

extra vergaderingen in te plan-
nen waar gefilosofeerd en gedis-

Het Algemeen Bestuur (AB) van

de Vogelwerkgroep Het Gooi en

Omstreken heeft het afgelopen

jaar zes keer vergaderd. Het Da-

gelijks Bestuur, bestaande uit

voorzitter, secretaris en penning-

meester, is ook zes keer bij el-

kaar geweest.

Het bestuur was in 2004 als

volgt samengesteld:

Voorzitter Erik Hans van Stigt Thans

Secretaris: Marc van Houten

PenningmeesterAndréKerkhof

SG AlgemeneZaken: Bep Dwars

SG Avifauna: Vacant

SG Natuurbesch.: Frank Kempeneers

SG Vogelcursus: Atie van Klaveren

SG Excursies: Joke van Velsen

SG Communicatie: Rien Rense
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cussieerd zal wordenover toe-

komstig beleid. Dit heeft reeds

geleid tot een extra vergadering

in november 2004. Hierbij is on-

dermeer nagedacht over onder-

werpen als het behoud van be-

staande en het werven van nieu-

we leden, de profilering van

onze Vogelwerkgroep naar “bui-

ten” toe en de vraag hoewe

onze leden meer actief kunnen

krijgen. Eén en ander zal in

2005 een vervolg krijgen.

Tijdens de buitengewone leden-

vergadering van 22 januari is

ons actieve lid Paul van der Poel

2004 reeds in het zonnetje is ge-

zet voor het feit dat hij al meer

dan 30 jaar verbonden is aan

onze vogelherkenningscursus-

sen. Tijdens de cursusavond

van 26 oktober 2004 is hem

door penningmeester André

Kerkhof de reeds beloofde oor-

konde uitgereikt, welke gemaakt

was door Rietje Veltkamp.

Het Vogelasiel Het Gooi, Almere

en Omgeving aan de Burge-

meester Visserlaan te Naarden

heeft een grote vernieuwing on-

dergaan. Zo zijn alle oude kooi-

en verdwenen en daarvoorin de

plaats zijn nieuwe aluminium

kooien geplaatst. Het bestuur

heeft gemeend om het Vogel-

asiel, en dan met name de vrij-

willigers, een cadeau te moeten

geven in devorm van een koffie-

zetapparaat. Het bestuur hoopt

dat de vrijwilligers daar nog lang

van mogen genieten.

Onder meer vanwege het ont-

breken van het bestuurslid

Avifauna heeft het Dagelijks Be-

stuur gemeend om eens wat bij

te praten met twee van onze

grootste Werkgroepen, te weten

de Roofvogelwerkgroep en de

werkgroep Weidevogelbescher-

ming, met respectievelijk 80 en

40 leden. Zo is voor elke Werk-

groep een avond vrijgemaakt,

met als gemeenschappelijk doel

om “bij te praten” over onder

meer werkwijze, leden, toekomst

en financiën. Beide avonden wa-

ren voor alle partijen bijzonder
nuttig. Het Dagelijks Bestuur is

voornemens het komende jaar
enkele andere werkgroepen uit

te nodigen voor een gesprek.

Al met al is het een goed en

vooral nuttig bestuurlijk jaar ge-

weest. Door een gezonde men-

geling van bestuursleden: erva-

ren en minder ervaren, oudere

en jongere, denkers en doeners,

is elke vergadering interessant

en functioneel te noemen en is

er sprake van een grote betrok-

kenheid van alle bestuursleden

bij de diverse onderwerpen die

leven binnen onze Vogelwerk-

groep en bij de vogels in het al-

gemeen. Gemeenschappelijke

zorgen zijn er echter ook. Met

name het zeer moeizame en

langdurige proces van het invul-

len van ontstane vacatures is

zorgelijk te noemen. Hoewel het

bestuur beseft dat potentiële

kandidaten het best persoonlijk
benaderdkunnen worden, her-

haalt het hier nogmaals de op-

roep om u te melden wanneer u

interesse heeft op bestuurlijk
vlaR iéts te doen voor onze

Vogelwerkgroep.

2. Subgroep Avifauna

Het Coördinatieteam (CT) be-

staat momenteel uit Jelle Har-

der, Guus Proost en Cor de

Kruit. Begin 2004 is Marevan

Houten wegenszijn drukke

werkzaamhedenals secretaris

van het Algemeen bestuur en

Dagelijks bestuur van de VWG

uit het CT gestapt. Mare hartelijk
dank voor je inzet voor het CT;

het gat dat je achter gelaten

hebt, hebben wij tot op heden

nog niet kunnen opvullen.

Illustratie: Erik van OmmenVeldleeuwerik, Graspieper, Gele kwikstaart
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Bij de diversewerkgroepen heb-

ben zich de volgende mutaties

voorgedaan;

Bij de Werkgroep Eempolder-

tellingen heeft Jan Mooij, Comé

Joziasse opgevolgd; deze laat-

ste is boswachter geworden op

Vlieland. Corné mocht je dit nog

lezen: hartelijk dankvoor het co-

ördineren en veel succes in je

baan.

Bij de Werkgroep Nestkasten

heeft Anco Driessen aangege-

ven dat hij stopt als coördinator.

Dank voor de vele jaren dat jij
deze Werkgroep geleid hebt. Er

wordt momenteel naar opvol-

ging binnen deWerkgroep Nest-

kasten gezocht.

De Werkgroepen ‘Steltlopers’ en

‘Ganzen en Zwanen’ zijn nog

steeds slapend. Vele zaken blij-

ven hierdoor helaas liggen. Zo

komt bijvoorbeeld het in kaart

brengen van de problematiek

aangaande de Gedooggebie-
den voor overwinterende gan-

zen in de Eempolders daardoor

niet/nauwelijks van de grond!

Het CT zou graag zien dat deze

werkgroepen nieuw leven wordt

ingeblazen en doet hierbij nog-

maals een oproep aan geïnte-

resseerden om zich te melden

voor één van deze werkgroe-

pen.

De succesvolle bijeenkomst

voor nieuwe leden op 8 januari

2004 is voor een aantal van hen

aanleiding geweest om actief

deel te nemen aan onze ver-

schillende werkgroepen en in-

ventarisaties. Als CT zullen wij

hen de komende jaren blijven

volgen. Afgesproken is om eens

in de twee jaar een soortgelijke

bijeenkomst voor nieuwe leden

te organiseren.

Onze participatie binnen het

SVN (Samenwerkende Vogel-

groepenNoord-Holland) heeft

geleid tot een brief aan het be-

stuur van het SVN welke tot een

belangrijke ontwikkeling heeft

geleid. In de vergadering van

het SVN van 14 oktober 2004 is

besloten dat er meer uitwisse-

ling zal plaatsvinden tussen de

aangesloten werkgroepen. Zo

zullen gemeenschappelijke pro-

blemen van de werkgroepen,

zoals digitale verwerking waar-

nemingen, huisvesting en het

activeren van leden centraal be-

sproken worden om zo te leren

van eikaars successen.

Het aansturen van de werkgroe-

pen inzake het indienen van

meerjarige begrotingen waar-

voor subsidie aangevraagd kan

worden bij sponsoren, zoals

Postcodeloterij en Anjerfonds,
heeft in onze ogen te weinig op-

geleverd. Dit valt voor ons niet te

rijmen met de geluiden die wij

informeel uit de werkgroepen

vernemen. De evaluatie van de

activiteiten van het CT in de

Avifaunavergadering van sep-

tember 2004 liet zien, dat het CT

naar tevredenheid van de aan-

gesloten werkgroepen functio-

neert. Alleen het ontbreken van

een aanspreekpunt voor het CT

binnen het Algemeen Bestuur in

de vorm van een nieuw Be-

stuurslid Avifauna blijft een punt

van zorg.

De belangrijkste activiteiten van

de Subgroep Avifauna in 2004

waren de volgende:

De eerste jaarlijkse inventarisatie

-van de geplande vijf- van de

Waterleidingplas Loenderveen,

is voortreffelijk gecoördineerd
door Piet Spoorenberg en ge-

heel volgens plan verlopen.

Nieuwe leden hebben hierbij

een belangrijke bijdrage gele-

verd.

Het door Jelle Harder opgezette

Ransuilenproject is ook prima

uitgevoerd. Het resultaat kwam

overeen met de landelijke nega-

tieve trend; slechts 79 Ransuilen

werden op de roestplaatsen bin-

nen ons werkgebied aangetrof-
fen.

De door Jelle vervaardigde I Js-

vogelhandleiding is een prachtig

document geworden vol infor-

matie over aanleg, controleen

onderhoud van ijsvogelwanden.

Monitoring van de Boerenzwa-

luw op de40 aangebrachte

nestplankjes onder bruggen en

duikers leverde voor de Vecht-

streek één broedgeval op, De 60

aangebrachte plankjes in de

Eempolder waren succesvoller:

zeven broedgevallen en negen

broedgevallen van de Witte

Kwikstaart.

De 'Vogel van het jaar’ komt na

een jaar weg geweest te zijn

weer terug, maar nu gekoppeld
aan en gecoördineerd door één

van de aangesloten werkgroe-

pen. De Werkgroep Roofvogels

bijt het spits af en heeft de Sper-

wer, die steeds meer de bebou-

wing opzoekt, tot vogel van het

jaar 2005 gekozen.

De inventarisatiegegevens van

Cruysbergen zijn aan het GNR

verstrekt in verband met het ver-

krijgen van vergunningen door

GNR voor het uitvoeren van

nieuwe beheerswerkzaamheden

in Cruysbergen.
In de verdeling van het coördi-

neren van de werkgroepen door

de leden van het CT heeft na het

vertrek van Marevan Houten

een herschikking plaats gevon-

den.

3. Subgroep Communicatie

Het verenigingsblad De Korhaan

is dit jaar weer vijfmaal versche-

nen. De redactie bestaat nu uit

Rietje Vettkamp, Willem-Jan

Hoeffnagel, Josée van Beek en

Joost van Ramshorst. Er is

meestal voldoendekopij, maar

het is soms wel nodig om au-

teurs te stimuleren tot schrijven.

Samen met het redactieteam

wordt meer structuur in dewerk-

zaamhedenaangebracht. Er

wordt gewerkt aan een nieuwe,

modernereopmaak met meer

afbeeldingen in kleur. Een op-

roep in De Korhaan voor ideeën

en mogelijk een nieuwe naam

voor ons clubblad leverde uitge-
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sproken reacties op. Onze strip-

held Kor Haan moest zelfs een

keer plaatsmaken voor Piet

Roodborsttapuit. Men blijkt ge-

hecht aan de huidige naam en

opzet. Dit betekent dat verande-

ringen zorgvuldig zullen worden

voorbereid en doorgevoerd.

De lezingenavonden zijn weer

georganiseerd en geleid door

Wim Ie Clercq. De avonden wor-

den door circa 50 belangstellen-

den bezocht. Het programma is

naar tevredenheid.

Tijdens de lezingenavonden ver-

zorgde Bertus van den Brink de

informatie- en boekenkraam. Hij

is ook aanwezig met een promo-

tiekraam bij verschillendeexter-

ne evenementen. Verschillende

andere leden ondersteunen

deze activiteiten. De VWG heeft

met een vogelwaamemingspost

in de Eempolder meegewerkt

aan desponsorfietstocht Rondje

Soestdijk van de Rotary Club

Soestdijk.

De website van de VWG is bijge-

werkt. Verouderde teksten zijn

geschrapt. Het excursie- en

lezingenprogramma staat weer

op de website, en wie nu inlogt

hoort bolderende Korhanen.

Aan het eind van het jaar is nog

nieuwe informatietoegevoegd.

Het Goois Vogelnet blijft een

succes. Êr zijn meer dan 300

deelnemers, die bijna dagelijks

per e-mail interessante waarne-

mingen en berichten aan elkaar

doorgeven. Hoogtepunt waren

de berichten over de Grote geel-

pootruiter, die landelijk veel be-

langstelling kreeg. Andere kren-

ten in de pap waren de "zee-

trek” bij Muiden, Pestvogels en

Noordse goudvinken. Op het

vogelnet worden ook de resulta-

ten van het ringstation en de

trektellingen in het Corversbos

bekend gemaakt. Enkele keren

zijn excursies en andere evene-

menten aangekondigd. De we-

kelijkse vogeltrekwaarnemingen

in het Corversbos worden ook

op een aparte website bijgehou-
den.

De uitvoering van de commu-

nicatieactiviteiten is hiermee in

het afgelopen jaar naar tevre-

denheid verlopen, maar verdere

verbeteringen zijn nog gewenst.

4. Subgroep Cursussen

De voorjaarscursus vogelher-

kenning voor volwassenen was

goed bezet met 63 cursisten,
waaronder veel oude gezichten

die door hadden dat herhaling

de beste methode is om nog

meer te weten te komen over de

vogels in ons land. Omdat men

ook massaal deelnam aan de

excursies waren we extra blij

met een aantal excursieleiders

dat onze vaste groep excursie-

leiders wilde versterken. Zij heb-

ben allen met veel plezier hun

kennis over vogels met de cur-

sisten gedeeld.

De najaarscursus was in vergelij-

king met andere jaren veel min-

der goed bezet. Na jaren van

ruim 60 deelnemers, nu een da-

ling tot 44 cursisten. Een positief

punt was dat er wel veel nieuwe

gezichten bij waren, hetgeen

voor ons weer een stimulans op-

leverde. Ondanks het slechte

najaarsweer was de stemming

er niet minder om. Onze cursis-

ten en wijzelf trokken ons daar

niets van aan, zodat we ook kun-

nen terugkijken op een fijne

najaarscursus met gelukkig ook

zon en veel vogels.

Ookdejeugdcursus, die loopt

van september t/m april, liep in

2004 prima. Het aantal kinderen

is zelfs gegroeid tot 49, verdeeld

over twee groepen.

De jongste kinderen zitten in

groep 1. Voor deze groep heb-

ben we extra hulp in de vorm

van twee leiders in opleiding. Zij

zijn al enige jaren bij ons op de

cursus en zijn op weg goede vo-

gelaars te worden, die hun ken-

nis en enthousiasme ook over

kunnen brengen op de jongere

kinderen. Wij zijn dan ook heel

blij met hen.

Bruinekiekendief Illustratie: Erik van Ommen



10 De Korhaan, Jrg,39, Nr.l

Het jaar 2004 is actief begonnen

met een wandeling, knutselen,

spoorzoeken, en praten over/

luisteren naar roofvogels en

vogelkleuren. Bijzondere excur-

sies waren een bezoek aan Fort

Uitermeerwaar Comè Joziasse

ons o.a. vertelde over de mus-

kusrat en de bestrijding daar-

van. Natuurlijk hebben we in die

omgeving ook gevogeld.

Groep 2 heeft getekend, geknut-

seld, vogelgeluiden in spelvorm

geleerd en ook lekker buiten ge-

speurd en geluisterd naar vo-

gels. Excursies vonden plaats

naar de Oostvaardersplassen,

en de Vijfhoek in Muiden. Daar-

naast heeft groep 2 als paarden

gewerkt bij het schoonmaken

van het Visdiefjeseiland in Hui-

zen. Daarmee hebben ze zelfs

de krant gehaald!

Groep 1 en 2 hebbensamen de

cursus afgesloten met voor

groep 1 een hele dag en groep

2 een heel weekend in ‘t Laer.

Zo'n weekend bestaat uit excur-

sies en spel-leer vormen, maar

ook voetballen, geluiden luiste-

ren, snoepen, lachen en natuur-

lijk kort slapen. Een mooi besluit

van een leuke cursus.

In september zijn we weer ge-

start met2 groepen. We heb-

ben, buiten detwee hulpleiders,

versterking gekregen van

Anneke v. Dalen als leidster. Zij
draait mee of ze nooit anders

gedaan heeft. Hierdoor beschik-

ken we nu over elf leid(st)ers.

Groep 1 telt veertien kinderen en

groep 2 achttien kinderen.

De eerste dag van de nieuwe

cursus was er weer de gebruike-

lijke kennismaking met een aan-

tal onderwerpen die we tijdens

de cursus behandelen.Voor

deze bijeenkomst waren de

ouders ook uitgenodigd. De tijd

vloog om, maar gelukkig was er

tijdens de rest van de cursus

volop tijd om de onderwerpen

alsnog uitgebreid te bespreken.

Groep 1 heeft over uilen gespro-

ken, een uilenexcursie bij Kas-

teel Groeneveld gehad, lekker

spannend, getekend, (vreemde

vogels) geknipt en geplakt en

zodoende van al die speciale

stukjes een mooievogel ge-

maakt. Hierdoor hebben ze on-

dertussen tevens geleerd waar

en hoe ze moetenkijken! Bin-

nenkort gaan ze ook nog braak-

ballen uitpluizen en opplakken.

Groep 2 is begonnen met wer-

ken in het bos voor Natuur-

monumenten. Dat doen ze

graag, lekker buiten, vies wor-

den en ook iets voor vogels
doen. Daarnaastwas er een

fietsexcursie naar de Boven-

meent en een uilenexcursie bij
Kasteel Groeneveld. Er is verteld

over de Ijsvogel en over uilen.

De kinderen genieten zeer. Met

elkaar kunnen ze werken en

giebelen en dat hoort op die

leeftijd. De oortjes staan onder-

tussen overigens wel wijd open!

Groep 2 sluit het jaar af met het

schoonmaken en repareren van

de nestkasten in de tuin van het

Bezoekerscentrum en het be-

spreken van de nestvondsten.

Al met al een goed jaar voor vo-

gelaars en vogelaartjes!

5. Subgroep Natuurbescher-

ming

In juni 2004 heeft ons lid Ricardo

van Dijk een uitgebreide en

goed gedocumenteerde rappor-

tage van een vogelinventarisatie

van de Bloemendalerpolder en

de Gemeenschapspolder Oost

afgerond. In de polders komen

o.a. de Grutto en Tureluur voor,

hetgeen Rode lijstsoorten zijn. In

de bovengenoemde polders

hebben de gemeenten Weesp

en Muiden grootschalige bouw-

plannen. Het inventarisatie-

rapport is aan de betrokken

overheden en natuurorganisa-

ties aangeboden. In 2005 zal de

subgroep de verdere ontwikke-

lingen rond dit gebied kritisch

blijven volgen en waar nodig be-

zwaren aantekenen.

Namens de vogelwerkgroep

heeft het bestuur verder een be-

zwaarschrift ingediend tegen het

ontwerpstreekplan van de Pro-

vincie Utrecht. Hierin was voor-

zien in plaatsing van een groot
aantal hoge windturbines, o.a.

langs de Al bij Eemnes/Baarn

en Bunschoten/Amersfoort. Bij
de besluitvorming rond het

ontwerpstreekplan bleek geluk-

kig dat er geen politieke meer-

derheid voor de plaatsing van

de windturbines was, dit van-

wege de verwachte landschaps-

vervuiling en natuurschade. De

plaatsing van windturbinesop

deze locaties wordt dus niet op-

genomenin het definitieve

streekplan. Ons bezwaarschrift

heeft daar zeker aan bijgedra-

gen!.

In de tweede helft van 2004 is

een nieuw bestuurslid gevonden

voor de Subgroep Natuurbe-

scherming. De natuurbescher-

ming in ons werkgebied zal in

2005 ook zeker weer veel aan-

dacht vragen. Nieuwe plannen

voor bijvoorbeeld meer wegen,

woningen en recreatiegebieden

vragen om een kritische hou-

ding van zoveel mogelijk leden

van onze Vogelwerkgroep. Dus

2004 2003 2002 2001

Ochtend wandel-, vaar- of fietsexcursies 8 11 11 13

Dagexcursies 5 6 5 4

Avondexcursies 1 2 2

Openbare excursies 1 1 1 1

Weekendexcursies 2 2 2 1

Totaai 17 22 21 19



De Korhaan, Jrg.39, Nr.l 11

schroom niet om zaken te mel-

den die u leest, ziet of hoort en

waarbij u denkt, hier klopt iets

niet! We kunnen dan samen kij-

ken wat we daaraan kunnen

doen. Tot kan gemeld worden

dat ook dit jaar weer nieuwe af-

spraken zijn gemaakt voor

snoeiwerkzaamheden voor

Staatsbosbeheer.

6. Subgroep Excursies

In 2004 is weer een interessant

excursieprogramma gereali-

seerd met in totaal zeventien uit-

stapjes (zie tabel). De ochtend

wandel- of fietsexcursies richtten

zich zoals gebruikelijk hoofdza-

kelijk op het bezoeken van het

voor ons werkgebied kenmer-

kend groot pallet aan biotopen.

De dagexcursies richtten zich

juist wat meer op gebieden bui-

ten ons werkgebied. Samen met

de deskundigheid van de excur-

sieleiders zorgt dit ervoor, dat

de leden veel soorten vogels in

een grote variatie aan biotopen

kunnen waarnemen en bewon-

deren.

Aloudesuccesnummers ston-

den weer op het programma,

zoals; de Eempolders, Hilver-

sumse Bovenmeent en Naarder-

meer, Amsterdamsewaterlei-

dingplas bij Loenen, de Stulp en

de Gooimeerkust. De excursie

(begin augustus) naar diverse

plekken in Noord-Holland is we-

gens het succes van 2003 in

2004 geprolongeerd. Nieuw in

2004 was de bijzonder geslaag-

de dagexcursie naar de Ooijpol-

ders en de Millingerwaard. Ook

nieuwwas de bolderkarexcursie

in oktober door deOostvaar-

dersplassen. De kar zat boorde-

vol en we moesten nog diverse

gegadigden teleurstellen en

thuis laten. De tocht door de

“Serengeti” van Nederland was

indrukwekkend.

De weekendexcursies begin

april en begin oktober waren

beide op het mooie Vlieland. Het

voorjaarsweekeinde moest zon-

dag helaas ingekort worden als

gevolg van de overvloedige re-

genval. Het najaarsweekeinde

kende iets minder deelnemers,

dan het voorjaar, maar het weer

was wel prachtig en de aantallen

vogels en vogelsoorten fantas-

tisch. Het was een weekend

waar ook veel soortenjagers op

het eiland vertoefden, diezich

werkelijk het snot voor de ogen

fietsten van de ene exoot naar

deandere. Op zich ook verma-

kelijk om naar te kijken.

Het bestuur heeftbesloten in

2005 de excursies in beperkte

mate ook open te stellen voor

niet-leden. We verwachten hier-

mee de belangstelling voor het

kijken en beschermen van vo-

gels in ons werkgebied te ver-

groten en mogelijk ook nieuwe

leden te werven. Voor zover het

een openbare excursie betreft

zal daarvoor ook via de regio-

nale pers aandachtgevraagd

worden.

Verheugend is tot slot dat onze

groep weer verder is aangevuld
met enkele enthousiaste (aspi-

rant) excursieleiders. Tot slot

gaat de hartelijke dank en ons

applaus uit naar alle excursie-

leiders voor hun geweldige in-

zet.

In 2004 is door de Commissie

Buitenland één reis georgani-

seerd, maar wat voor één. Een

week naar Lesbos, het Mekka

voor vogelaars. Met 42 leden

zijn er 203 soorten gespot waar-

onder de Turkse Boomklever,

de Rotskruiper, enz. Teveel om

op te noemen, dus zij hierbij ver-

wezen naar het verslag van deze

reis. Veel bijzondere vogels wer-

den bovendien niet slechts één

keer waargenomen, maar zo on-

geveer iedere dag. Onvergetelijk
was ook de slotavond met een

heerlijke barbecue en onverval-

ste Griekse muziek.

7. Subgroep Algemene Zaken

De verwerking van de ledenad-

ministratie en de inning van de

contributiegelden is in 2004 ver-

zorgd door Francien Wilms. Ook

het bijhouden van de ledenlijst

vormt een belangrijke taak, dit in

verband met de velen mutaties

(zie de Korhanen van het afgelo-

t
pen jaar). Aldus konden bestuur

en subgroepen over de noodza-

kelijke actuele gegevens be-

schikken.

Het aantal leden bedroeg 637

per 30 november 2004. Hierbij

een nader overzicht waarin ook

de mutaties van 2004 zijn ver-

werkt.

Bep Dwars heeft er ook dit jaar

weer voor gezorgd dat ons blad

De Korhaan bij de leden in de

bus kwam. Dit ging soms met

veel hindernissen gepaard,

waardoor de Korhaan later dan

de bedoeling was van de druk-

ker kwam. Ook de vogel- en

natuurtijdschriften zijn weer door

Grauwe kiekendief Illustratie: Erik van Ommen
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Bep ingeboekt en voor de sa-

menstelling van de literatuurlijst

doorgegeven aan Paul Keuning.

Paul heeft deze activiteit van

Rob Kole overgenomen.

Door de nog steeds minder goe-

de toegankelijkheid van ons ar-

chief (verdeeld over twee ver-

schillende locaties) zijn de ar-

chiefwerkzaamheden alleen

door Bep verricht. De kasten bij

Sherpa in Baarn moesten daar

weg en zijn door enkele behulp-

zame (bestuurs)leden verhuisd.

Wegens een verbouwing is de

inhoud nu nog moeilijker te be-

reiken. Gelukkig is er een locatie

gevonden waar een deel van

onze activiteiten in het nieuwe

verenigingsjaar gaat plaatsvin-

den en waar we mogelijk ook

met meer leden aan ons daar

onder te brengen archief kun-

nen werken.

8. Penningmeester
bet verenigingsjaar 2004 wordt

ten opzichte van de begroting
toch nog wel behoorlijk afgeslo-

ten. Sommige kostenposten zijn

prima begroot, andere posten

niet. Een voorbeeld is de huur

van diverse ruimten: tot begin

2004kosteloos, maar ineens

moest er betaald worden. Per

keer weliswaar niet veel, maar

enkele keren maal weinig loopt
ook op.

Een ander voorbeeld is de ont-

vangen rente: vroeger stond al-

les op één spaarrekening en nu

staat het grootste gedeelte op

een hoger renderende intemets-

paarrekening. De eerste reke-

ning leverde één keer per jaar

uitbetaling van de rente op, de

laatste rekening doet datper

kwartaal. Het gevolg is dat de

renteopbrengst nu schijnbaar

hoger is, maar reken daar vol-

gend jaar niet op, ook al omdat

het rentepercentage alleen maar

lager wordt.

De contributieopbrengst is vrij
constant. Dank is wederomop

zijn plaats voor die leden die

meer betalen dan de minimale

contributie (de totale extra op-

brengst is € 1.574,69. Dit is ove-

rigens wel bijna € 165,- minder

dan in 2003), Uw penningmees-

ter is maar wat blij metzijn on-

vermoeibaresteun en toeverlaat

Francien Wilms, Zij zorgt perfect
voor de inning van de contribu-

tie, voor het achter de broek

aanzitten van niet-prompte be-

talers en voor de ledenadmini-

stratie. Door haar is het voorts

mogelijk om op een deugdelijke

adressering van bijvoorbeeld De

Korhaan te kunnen blijven reke-

nen.

Groei van het ledental blijft ge-

wenst omdat zonder groei de

rek er op den duur uitgaat en

een eventuele trendmatige aan-

passing van de contributiemaar

ten dele doorwerkt. Een opste-

ker was de wijze waarop de

Vogelwerkgroep is bedacht

in het kader van de nalaten-

schap van Yves Vogel. Dankzij

het hiermee gemoeide bedrag

van € 2.385,-- kunnen penning-
meester en leden terugkijken op

een in financieel opzicht prima

jaar. Jammer dat nog elf leden

voor een bedrag van € 166,-

hun contributie nog niet hebben

betaald.

Voorts wordt de trend die al eer-

der is ingezet, voortgezet: het

zoveel mogelijk opnemen van

alle financiële plaatjes die in

onze vereniging spelen. Denk

daarbij aan de Subgroep Cur-

sussen, de Roofvogelwerk-

groep, de Subgroep Excursies,

de Weidevogelwerkgroep, de

Commissie Buitenland, de pro-

motiestand, het ringstation en

misschien ontdekken we in de

toekomst nog wel meer finan-

ciële zaken waarvan verantwoor-

ding gewenst is. leder nieuw on-

derdeel noopt evenwel tot een

aanpassing van de beginbalans

per 1 januari. Maar het voordeel

is wel dat onze vereniging
steeds doorzichtiger wordt en

dat is alleen maar goed voor

een gezond financieel beleid.

Voor de penningmeester wordt

het wel wat lastiger; bij elkaar

kennenwe nu immers maar

liefst achttien kas-, bank- en

giroboeken!

Het komende jaar wordt een jaar
van leren. Wat zal bijvoorbeeld

de invloed van onze nieuwe

huisvesting op de begroting

zijn? Welke kosten die vroeger

buitenshuis werden gemaakt

vallen nu juist weg en welke

nieuwe kosten ontstaan? Een

ding is zeker: mede dank zij het

reeds jaren geleden ingezette

voorzichtige beleid om voortijdig

te reserveren voor nieuwe om-

standigheden kunnen wij on-

voorziene gebeurtenissen met

vertrouwen tegemoet zien.

Een andere belangrijke kosten-

post is De Korhaan. Ons

verenigingsorgaan is hèt middel

bij uitstek om met de leden,

maar ook met debuitenwacht,

te communiceren. Daarom is het

bestuur er veel aan gelegen dat

De Korhaan regelmatig uitkomt,

er goed verzorgd uitziet en de

moeite van het lezen waard is.

Samen met andere promotie-
middelenzoals het Goois Vogel-

net, persberichten, publicaties,

www.vwg-gooi-eo.nl, kunnen wij

van onze VWG een vereniging

met een meer gezaghebbende
stem maken.

Een probleem met financieel

min of meer zelfstandige onder-

Aantal leden per 30-11-2004

Aantal gewone leden 549

Aantal huisgenootleden 78

Aantal ereleden 8

Aantal jeugdleden 2

Totaal aantal leden 637

Mutaties ledenbestand in periods:

16-12-2003 tot 30-11-2004

Aantal nieuwe leden 48

Aantal leden opgezeg 42

Aantal leden adnes onbekend 1

Aantal leden overleden 6

Aantal leden uitgeschreven

(diverse redenen) 4

Totaal uitgeschreven S3



De Korhaan, Jrg.39, Nr.l 13

delen van de VWG blijft de tijd:
de penningmeester moet zijn

stukken al snel in het nieuwe

jaar aanleveren en de meeste

financiële administraties over het

afgelopen jaar zijn dan nog niet

afgerond.
Hetzelfde geldt overigens ook

voor de begroting; een goede

begroting is de financiële verta-

ling van het voorgenomen be-

leid. En het valt nietmee om van

alle onderdelenvan de Vogel-

werkgroep tijdig de juiste infor-

matie te krijgen.
Nu onze nieuwe huisvesting ge-

realiseerd is, is de medio 2004

geïnstalleerde Commissie Auto-

matisering gevraagd om spoed

te zetten achter de ontwikkeling
van onze digitale wereld van

vogelwaamemingen. Het resul-

taat daarvan wordt in de loop

van 2005 bekend, zodat over de

financiële consequenties nu nog

weinig te zeggen valt. Omdat de

post Reservering Clubgebouw
mede bestemd is voor de

aanloopkosten van nieuwe acti-

viteiten in die nieuwe huisves-

ting, zullen dergelijke kosten uit

die reservering kunnen worden

betaald en dat geeft een rustig

gevoel.

U kunt het vreemd vinden of

niet: ondanks het feit dat een

goede begroting 2005 moeilijk

te maken is, is uw penning-

meester -en met hem het voltal-

lige bestuur- vol vertrouwen in

de financiële toekomst van onze

vereniging. Voorgesteld wordt

danook om:

• de contributie voor het jaar

2005ongewijzigd tehouden;

€ 16,- voor gewone leden en

€ 6,- voor huisgenootleden;
• het financiële resultaat over

2004toe te voegenaan de al-

gemenereserve, ofwel het

eigen vermogen;
• te trachten om voor debijzon-

dere giften van het afgelopen

jaar een goede concrete be-

stemming te vinden.


